
Verslag van de bijeenkomst van het PMV op 23 februari 2023 bij Opnieuw & Co. te 
Papendrecht vanaf 20.00 uur tot 21.35 uur.

Aanwezig:
Mevrouw A. Bokma, voorzitter;
De heer H. Weevers, griffiemedewerker.

Mevrouw N. Botterweg, manager kringloopbedrijven, Opnieuw & Co;
De heer P. Scharloo, assistent filiaalleider, Opnieuw & Co;
Mevrouw R. Otten, assistent filiaalleider, Opnieuw & Co.

De dames Van Hofwegen, Van Gent, Stigter en Verdoorn en de heren Bruijniks, Van 
der Giessen, Leenhouts en Snaathorst, PMV-leden.

Jeanine van Prehn, notulist.

1. Opening en mededelingen.
De VOORZITTER opent de vergadering, heet de aanwezigen welkom en dankt de  
dames en heer van Opnieuw & Co voor de gastvrijheid. 

2. Vaststelling van de agenda.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Opnieuw & Co.  
Mevrouw BOTTERWEG verzorgt een presentatie, waarin de volgende zaken aan de 
orde komen.  

- Aandeelhouders: Reakt, Da Vinci college, RVC;
- Doelstellingen:

o (sociale) Werkgelegenheid creëren en ontwikkelingen medewerkers 
richting een duurzame baan. 

o Ontlasten milieu middels (product)hergebruik. 
o Bijdrage leveren aan armoede bestrijding.

- Geen winstdoelstelling, maar wel financieel rendabel zijn voor hergebruik en 
uitbreiding van filialen en sociale werkgelegenheid

- Cijfers 2021: 
o 3.447 ton huishoudelijk afval hergebruikt. 
o Ophaalritten per jaar 9.922. 
o Aantal brengers 103.133.
o Inzameling textiel 2.048 ton. 
o 2,1 miljoen artikelen. 
o Hergebruik rendement 84%.
o Aantal klanten 508.305. 
o Reductie CO2 4.614 ton. 
o Partners: HVD BAR een Waardlanden. 

- 7 vestigingen + textielsorteercentra:
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Ridderkerk, Leerdam, Barendrecht, Dordrecht, Zwijndrecht, Rotterdam, 
binnenstadwinkel Dordrecht, textielsorteercentrum Dordrecht en 
textielsorteercentrum Rotterdam. 
De A-keuze ui het textielsorteercentrum gaat de winkel in, de B-keuze gaat 
naar het buitenland en de industrie voor hergebruik.

- Het aantal betalende klanten in locatie Papendrecht is 78.000. 
- Het aantal verkochte artikelen in locatie Papendrecht is 313.479 kilo. 
- Papendrecht is het derde filiaal in de keten. 
- In Zwijndrecht loopt het terug omdat de armoede dusdanig is dat mensen zelfs

niet naar Opnieuw & Co kunnen. In Papendrecht ziet men (i.v.m. de crisis) een
nieuwe klantenstroom. 

- Samenwerkingspartners: Duurzame Zorg, Da Vinci, Waardlanden, Reakt, 
KringCoop, Drechtwerk, De Sprong, Leergeld, Yulius, ASVZ, HVC, MEE, 
Kledingbank, AVRES, Inwerking ,Sociale Dienst, Syndion. 

- De kledingindustrie is de grootste vervuilende industrie, daarom is hergebruik 
heel belangrijk.

- De container bij het ABS is i.v.m. personeelstekort helaas gesloten.
- Het streven is om in 2050 volledig circulair te zijn. Momenteel is Opnieuw en 

Co bezig met recycling en refurbishing (bv. witgoed). Bij circulair komt er geen 
afval meer en wordt alles hergebruikt. 

- Werkgelegenheid: 
o werk voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. 
o 15 doelgroepen, 550 medewerkers, waarvan 240 met een 

arbeidsovereenkomst. Leerlingen, GGZ via Reakt, vrijwilligers, 
taakgestraften, participatie, 2e spoor. 

o Begeleiding via praktijkopleiders en ontwikkelcoach. 
o Samenwerking met diverse partners op gebied van werkgelegenheid. 

- Er is overal een probleem met nieuwe instroom. Dit geldt ook voor het nieuwe 
pand in Ridderkerk waar men te weinig werknemers heeft. Dit zorgt voor hoge 
druk bij de huidige medewerkers, hetgeen kan leiden tot ziekteverzuim en 
andere problemen. Daarnaast is het ook lastig om vrijwilligers te krijgen en 
moet men mensen vaker een vast contract bieden, waardoor ontwikkelplekken
uitvallen. (Mevrouw STIGTER merkt op dat asielzoekers pas na een half jaar 
vrijwilligerswerk mogen doen.) 

- Financieel resultaat 2021: 
o totale omzet € 5.534.145.-  
o Finaal resultaat € 209.014,- winst. 
o Dit jaar is het i.v.m. de verhoging van het minimumloon moeilijker en zal

men waarschijnlijk in de min komen te staan. De winst heeft men 
alweer geïnvesteerd in een nieuw pand in Ridderkerk en Dordrecht 
centrum (dames kleding boetiek). Helaas heeft men wel de prijzen 
moeten verhogen en moet men besparen (op bv. stookkosten). 

Aansluitend worden de volgende vragen en antwoorden uitgewisseld.

Op de vraag van de heer VAN DER GIESSEN of er omzet technisch nog meer 
mogelijkheden zijn geeft mevrouw BOTTERWEG aan dat mensen zaken 
weggooien die Opnieuw & Co nog kan verkopen. 
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In antwoord op de vraag van de heer VAN DER GIESSEN wie de prijzen bepaalt 
antwoordt mevrouw BOTTERWEG dat de assistent filiaalhouders dit overwegend 
doen en dat er ook bv. een cursus waardebepaling (voor antiek) wordt gevolgd. 
Verder merkt zij op dat het prijzen moeilijk blijft en dat niet iedereen er oog voor 
heeft. 

Op de vraag van mevrouw VERDOORN of de prijs van bepaalde zaken zoals 
merkspullen en goud ook officieel wordt bepaald geeft mevrouw BOTTERWEG aan
dat er af een toe een taxateur uit Dordrecht komt. Ook is er 1 x per jaar een veiling, 
een rommelmarkt in Zwijndrecht en een kofferbak sale. 

In antwoord op de vraag van de heer VAN DER GIESSEN of Opnieuw & Co 
samenwerkt met de Voedselbank en het Leger des Heils antwoordt mevrouw 
BOTTERWEG dat dit over het algemeen niet het geval is. 

Afsluitend volgt de rondleiding, waarna de VOORZITTER namens het PMV 
de dames en heer dankt voor hun inbreng en hen een presentje uitreikt.  

4. Vaststelling van het verslag van 1 december 2022. 
Het verslag ongewijzigd vastgesteld. 

5. Ingekomen stukken en mededelingen.
De VOORZITTER merkt op dat het PMV apolitiek is en dat het niet de bedoeling is 
op eigen politieke website foto’s te posten van de PMV-vergadering. 

Er zijn verder geen ingekomen stukken en mededelingen.

6. Maatschappelijke betrokkenheid/signalen uit de samenleving.
Er zijn geen signalen.

7. Inventarisatie afgelegde bezoeken.
De VOORZITTER merkt op dat het belangrijk is dat de gemaakte verslagen 
goedgekeurd worden door de betrokken organisatie.

Mevrouw Van Gent en de heer Bruijniks hebben de Volksuniversiteit bezocht. Zij 
hebben het verslag nog niet afgestemd met de VU. Wanneer dit is gebeurd wordt het
verslag openbaar gemaakt.

Werkbezoek van Loek Bruijniks en Angela van Gent aan de Volksuniversiteit 
Papendrecht op 27.01.2023 met: Cuna Rupert (bestuurslid en vrijwilligster) en Joke 
Boer (betaalde medewerkster secretariaat).

Joke Boer werkt samen met een collega 32 uur/week bij de Volksuniversiteit. Hun 
werkzaamheden bestaan b.v. uit het aansturen van vrijwilligers, de administratie, 
klantcontacten, website onderhouden, PR en contact met docenten.
Cuna Rupert is niet alleen bestuurslid van de Volksuniversiteit (VU), maar tevens ook
lid van de Stichting Culturele Raad Papendrecht.
De VU voorziet in een behoefde in Papendrecht. Jaarlijks nemen er ca. 1.100 
cursisten deel aan de 150-200 cursussen. Er is een verschillend aanbod van o.a. 
taalcursussen, beeldhouwen, schilderen, fotografie, Qi Qong en Tai-Chi, 
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computerlessen, kookcursussen en nog veel meer. Het cursusaanbod is zo groot dat
ze met de taalcursussen moeten uitwijken naar De Willem, waar ruimtes voor de 
lessen worden gehuurd. 
De VU ontvangt subsidie van de gemeente Papendrecht, zodat de huur van het 
gebouw betaald kan worden. Meer kosten worden helaas niet gedekt.
Wat men bij de commissie samenleving v. 19.01. heeft gezien 
(UITGANGSPUNTENNOTITIE ACCOMMODATIE- EN VASTGOEDBELEID EN IHP 
PAPENDRECHT) hebben de dames Boer en Rupert nogmaals bevestigd. Het 
gebouw, waarin de VU nu is gevestigd, is te oud.
De energiekosten zijn te hoog en de drie fornuizen worden nog steeds op gas 
gestookt. De isolatie van het gebouw is slecht en omdat het gebouw niet stevig 
genoeg is, kunnen er geen zonnepanelen geplaatst worden. 
Er werd over de optie gesproken de cursuskosten te verhogen, maar dan haken te 
veel Papendrechters die het niet kunnen betalen af.
Graag zou men zien dat er een cultureel gebouw komt, dat duurzaam, 
laagdrempelig, goed bereikbaar, multicultureel en flexibel i.v.m. grootte van ruimtes 
is en geluidsdichte ruimtes (voor b.v. muziek) heeft, een kleioven, opslagruimte voor 
muziek instrumenten en een up-to-date keuken. 
Conclusie:
Het zou het beste zijn als er een cultureel gebouw zou komen. Dit is al vaker 
besproken met verschillende partijen. Er werd helaas tot nu toe weinig actie 
ondernomen. Het gevoel heerst, dat cultuur in Papendrecht onder gesneuveld raakt. 
Cultuur is belangrijk in en voor de maatschappij. Het is goed, om zich verder te 
ontwikkelen, niet stil te blijven staan en samen aan een doel te werken. Verder werd 
genoemd dat kunst en cultuur van grote waarde is bij preventie van dementie. 
In het toekomstige culturele gebouw kunnen verschillende verenigingen gehuisvest 
zijn, zoals b.v. Excelsior, Bounce en meer verenigingen, misschien zelfs Sterk 
Papendrecht. Dit zou elkaar versterken en werkt als een culture magneet op 
Papendrechters. 

De heren Van der Giessen en Leenhouts bezochten de boot voor de asielopvang 
en spraken met de locatiemanager de heer Kees Huisman. Hieronder een korte 
opsomming van wat er te sprake is gekomen:
 

 De crisisnoodopvang is op 22 november jl. van start gegaan op de asielboot;
 Na een paar dagen in Ter Apel worden ze naar Papendrecht gebracht;
 Er zitten momenteel 48 vluchtelingen, alleen mannen, leeftijd 20-40 jaar, 

grotendeels is het nog steeds dezelfde groep;
 2/3 komt uit Syrië, de overige uit Marokko, Afghanistan, Irak, Iran ed.;
 Ze slapen in een eigen hut aan boord;
 Eten wordt geregeld door het personeel van de boot;
 Om 22.00 uur moet iedereen aan boord zijn, na 23.00 uur mogen ze niet op 

het buitendek verblijven;
 Wekelijks wordt er een bewonersbijeenkomst georganiseerd, hier wordt 

iedereen bijgepraat over actuele en lopende zaken;
 De vluchtelingen mogen niet werken, ook geen vrijwilligerswerk;
 Ze ontvangen wekelijks een 'Money card' van € 12,50
 Door vrijwilligers wordt er wekelijks taalles gegeven;
 Basic Fit heeft 4 passen gegeven om gratis te sporten;
 VV Papendrecht gaat voetbal trainingen verzorgen;
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 Vrijwilligers van de Elimkerk halen en brengen de mensen naar de kerk of 
moskee;

 Gemiddeld duurt de asielprocedure waarin ze zitten 8 maanden;
 Er zijn nauwelijks klachten van de omwonende (1x geklaagd over licht van de 

boot). 
 Op 14 mei eindigt formeel de opvang, 3 maanden van te voren moet bekend 

zijn of dit verlengd gaat worden. Dit is dus dinsdag 14 februari.

Mevrouw STIGTER merkt op dat het 5-8 jaar kan duren voor deze mensen de status 
krijgen.

I.v.m. de (via de mail gestuurde) vragen merkt de VOORZITTER op dat het bij de 
bezoeken niet de bedoeling is via fractie vragen te stellen. Dit kan eventueel vanuit 
het PMV worden gedaan. 

Mevrouw Verdoorn en de heer Snaathorst bezochten inloop De Spil en de 
Babbelbox. Vanuit de coronagelden was het voor de bezoekers van de Spil mogelijk 
een dagje uit te gaan. Omdat zij dit heel graag vaker/1 x per jaar zouden doen heeft 
de serviceclub Ladies’ circle, waar de dochter van de heer SNAATHORST deel van 
uitmaakt, het geld (€ 1250,-) dat zij hebben opgehaald met het wilgenknotten aan De 
Spil geschonken voor dit uitje. 

In de Babbelbox komen 3 x per week ca. 20-25 mensen per keer samen in een 
zaaltje van het seniorencomplex aan de Badhuisstraat. Dit gebeurt volledig vanuit 
eigen financiering en zonder gemeentegelden. Ook hier werd het belang van een 
(jaarlijks) uitje genoemd. De actiepunten die uit dit bezoek zijn gekomen zijn:

- Mevrouw Verdoorn houdt zich bezig met het maken van een affiche voor de 
herkenbaarheid van de Babbelbox. 

- Connecties maken tussen serviceclubs en goede doelen die geholpen willen 
worden. De VOORZITTER stelt voor een (speeddate/goede doelen markt) 
avond te organiseren vanuit het PMV en hierbij ook bedrijven die verantwoord 
willen ondernemen/sponsoren uit te nodigen. 

- De gemeente vragen 1 x per jaar een touringcar beschikbaar te stellen voor 
de 8-9 groepen in Papendrecht waarvoor een jaarlijks uitje heel belangrijk is. 
 

De heer SNAATHORST zal vanuit het PMV schriftelijke vragen indienen over de 
mogelijkheden voor een jaarlijks uitje (hierbij neemt hij ook het Odensehuis mee). 

8. Inventarisatie nieuw af te leggen bezoeken.
Mevrouw STIGTER merkt op dat er bij ‘t Winkeltje aan de Korenbloemstraat max. 10 
mensen terecht kunnen.

De heer BRUIJNIKS heeft de toekomstige voorzitter van de Natuur- en Vogelwacht 
gesproken en voorgesteld daar in april op locatie te vergaderen. De griffie doet een 
voorstel voor een datum, waarover de heer Bruijniks overlegt met de Natuur- en 
Vogelwacht. 

Eventuele andere vergaderlocaties:
Excelsior, Bij Bosshardt, de Heerlijckheid van Papendrecht, Papendrecht Verrast,  
Gemiva Albert Schweitzer.
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9. Rondvraag.
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

10. Sluiting. 
De VOORZITTER sluit de avond om 22.00 uur en dankt eenieder voor hun inbreng. 
De volgende vergadering is in april en vindt waarschijnlijk plaats bij de Natuur- en 
Vogelwacht. 
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